
Protokol Nr 2/2011 

z posiedzenia Komisji O§wiaty i Kultury 


w dniu 15 lutego 2011 r. 


Posiedzenie rozpocz((to 0 godz. 16.00 
Lista obecnosci i projekt porz'ldku obrad stanowi'l za1'lcznik do protokolu. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli : 
1.Burmistrz Toszka Pan Grzegorz Kupczyk 
2.Z-ca Burmistrza Pani Maria Nowak Kowalska 
3.Sekretarz Gminy Pani Malgorzata Por((bska 
4.Skarbnik Gminy Pani Kazimiera Drewniak 
5.P.o kierownika ZOPO Pani Cecylia Cieslik 
6.Inspektor Pani Barbara Ferdynandzka 
7.Inspektor Pani Joanna Martynowicz 
8.Dyrektor Centrum Kultury Pani Joanna Karweta 
9.Gl. Ksi((gowa CK Pani Lidia Kukowka 
Przewodnicz'lcy Komisji Pan Adam Konieczny powital zebranych 
i przedstawil projekt porz'ldku posiedzenia. 
Czlonkowie Komisji Oswiaty jednoglosnie przyj((li proponowany porz'ldek 
obrad. 

Ad.1 
11 Projekt uchwaly zmieniaj'lcej uchwal(( w sprawie przystqpienia Gminy 

Toszek do Fundacji Lokalna Grupa Dzialania "Spichlerz G6mego Sl'lska" 
Projekt dotyczy zmiany reprezentanta Gminy Toszek w Radzie Fundacji 
Lokalna Grupa Dzialania "Spichlerz Gomego Sl'lska" 
Pan Kokoszka do reprezentowania Gminy zaproponowal Pana Bartnickiego . 
Pan Bartnicki podkreslil , ze jest juz w Fundacji i zaproponowal , aby 
podano inn'l kandydatur(( wtedy Gmina Toszek b((dzie miala jeszcze wi((cej 
przedstawicieli w Fundacji. 
Z-ca Burmistrza poinformowala, ze Fundacja dziala na rzecz rozwoju 
spoleczno-kulturalnego i gospodarczego 12 gmin I z 3 powiat6w I wojew6dztwa 
Sl'lskiego.Dzi((ki Fundacji mozna pozyskiwa6 srodki finansowe na realizacj(( 
projekt6w wspomagaj'lcych rozw6j wsp61not i spolecznosci lokalnych. 
Obecnie w Fundacji z terenu Gminy Toszek dzialaj'l: P.Bartnicki , P.Kurek , 
P.Kielbasa, P.Losa ,P.Kowalska, Panstwo Pawlowscy oraz Zamek. 
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Burmistrz Toszka poparl sugestitt Pana Bartnickiego , aby do reprezentowania 
Gminy Toszek w Fundacji zaproponowae inna osobtt. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty zaproponowala Pana Kuca I radny 
wyrazil zgodtt I , a takze Pana Inglota I radny wyrazil zgodtt I .Obydwaj 
kandydaci w glosowaniu uzyskali rown~ilose glosow I 4:4/.0stateczna decyzja 
w sprawie wyznaczenia reprezentanta gminy do Fundacji zostanie podjttta na 
Sesji Rady Miejskiej. 
21 Projekt uchwaly w sprawie : zmiany uchwaly dotycz~cej zarz~dzenia poboru 

w drodze inkasa podatku rolnego , podatku od nieruchomosci i podatku 
lesnego od osob fizycznych oraz zasad wynagradzania za inkaso na terenie 
solectw. 

Skarbnik Gminy poinformowala , ze z uwagi na rezygnacjtt Pana Pawlowskiego 
z funkcji soltysa zachodzi koniecznose okreslenia w drodze uchwaly inkasenta 
podatku dla solectwa Kotulin I rata podatku do 15.03.br I. 
Pan Ireneusz Kokoszka zaproponowal na inkasenta Pani~Marttt Wycisk. 
W zwhtzku z tym , ze termin wejscia w zycie w/w uchwaly moze bye pozniejszy 
niz data zbierania raty podatku - ustalono , ze do dnia Sesji w/w sprawa zostanie 
wyjasniona. 
31 Projekt uchwaly w sprawie : wyrazenia zgody na zawarcie porozumienia 

dotycz~cego przejttcia czttsci zadan z zakresu edukacji publicznej. 
Pani Cecylia Cieslik poinformowala , ze projekt dotyczy wyrazenia zgody na 
zawarcie porozumienia z miastem Gliwice na organizowanie nauki religii 
Kosciola Ewangelicko- Augsburskiego dla 1 dziecka z terenu gminy Toszek. 
Koszt partycypacji w kosztach nauki wynosi 693,26 zl I rok .W/w srodki zostaly 
zabezpieczone w budzecie. 
41 Projekt uchwaly w sprawie : udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gliwickiemu na realizacjtt projektu "Zaplecze aktywnej turystyki rowerowej 
dla mieszkancow zachodniej czttsci Subregionu Centralnego" 

Pani Ferdynadzka poinformowala , ze przedmiotem projektu jest stworzenie 
trasy rowerowej przebiegaj~cej przez wszystkie gminy powiatu gliwickiego oraz 
l~cz~cej poludnie i polnoc powiatu wraz z odgalttzieniami do osciennych tras 
rowerowych .Projekt obejmuje budowtt , remont i modernizacjtt ok 230 km 
tras rowerowych , dwoch centrow turystyki i dwoch miejsc postojowych. 
L~czna dlugosc tras na terenie naszej gminy wynosi 28,36 km. 
Koszt realizacji calego projektu wynosi 4.705.882,35 zl 
Wartosc dofinansowania 3.999.999,0 zl 
Wklad wlasny 705.882,36 zl 
Projekt uchwaly dot. udzielenia Powiatowi Gliwickiemu pomocy finansowej na 
realizacjtt w/w zadania w wysokosci 44.535,37 zl I z czego : 41.241,37 zl to 
udzial gminy w realizacji projektu - rozliczenie wkladu wlasnego , oraz 
3.294,0 zl - co stanowi nierozliczony z uwagi na brak pozwolenia na budowtt 
wklad wlasny z 2010 r. I 

http:15.03.br
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51 Projekt uchwaly w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Pani Joanna Martynowicz poinformowala, ze projekt dotyczy zwi~kszenia 
dochod6w i wydatk6w w budzecie I dofinansowanie projektu - Program 
Operacyjny Kapital Ludzki I 0 kwot~ 50.000 zl- z przeznaczeniem na realizacj~ 
projektu pn. "Nie boj~ si~ myszy - rozw6j umiej~tnoSci komputerowych w 
Gminie Toszek " w ramach Programu Operacyjnego Kapital Ludzki. 
Celem og61nym projektujest podwyzszenie kompetencji 15 mieszkafic6w 
Gminy w zakresie ICT poprzez realizacj~ szkolefi z zakresu Europejskiego 
Certyfikatu Umiej~tnosci Komputerowych .Realizacja projektu jest r6wniez 
zgodna ze strategiq Gminy Toszek.Wsparcie w ramach projektu b~dzie si~ 
koncentrowalo przede wszystkim na grupie os6b , kt6re doswiadczajq najwi~cej 
trudnosci w odnalezieniu si~ w spoleczefistwie informacyjnym z uwagi na brak 
umiej~tnosci poslugiwania si~ nowoczesnymi technologiami. 
Po zakoficzeniu wszystkich modul6w zostanie przeprowadzony egzamin 
pafistwowy.Certyfikat zostanie wydany w j~zyku polskim i j~zyku angielskim. 
Szkolenie b~dzie prowadzone w Gimnazjum , kt6re jest wyposazone w 
odpowiedni sprz~t komputerowy - 3 razy w tygodniu po 4 godziny 
61 Projekt uchwaly w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2011 
Pani Martynowicz wyjasnila , ze projekt uchwaly dotyczy przeznaczenia 
srodk6w w wysokosci 8.495,45 zl I dotinansowanie PROW - 5.782,0 zl , wklad 
gminy 2.713,45 zl I na realizacj~ projektu pn. "Spichlerzowy Turniej Solectw" 
w ramach Programu Obszar6w Wiejskich. 
Projekt dotyczy zorganizowania festynu pt. "Spichlerzowy Turniej Solectw" , 
kt6ry zintegruje miejscowosci z Gminy Toszek oraz gmin osciennych I 
Wielowies i Rudziniec I.Realizacj~ projektu przewiduje si~ w dniach 30-31lipiec 
brl .W I-szym dniu odb~dzie si~ parada solectw .Tematyka parady b~dzie 
zwiqzana z tym , czym charakteryzuje si~ dane solectwo.Po zakoficzeniu parady 
rozpocznie si~ turniej solectw , w kt6rym wezmie udzial12 uczestnik6w : z 
Gminy Toszek 4 solectwa, z Gminy Wielowies 4 solectwa, z Gminy Rudziniec 
4 solectwa .Po zakoficzeniu Turnieju zostanie zorganizowany mecz : solectwa 
kontra wlodarze Gmin i pracownicy Fundacji "Spichlerz G6mego Slqska" 
Po zakoficzeniu meczu rozpocznie si~ wsp61ne biesiadowanie przy regionalnej 
muzyce. 

Ad.2 
Sekretarz Gminy poinformowala , ze otrzymany w dniu dzisiejszym projekt 
uchwaly do konsultacji , a dotyczqcy okreslenia trybu i kryteri6w realizacji 
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej , zawiera juz zaproponowane 
na poprzednim posiedzeniu sugestie I wytluszczone ciemnym drukiem 1
terminy skladania wniosk6w , wycena wkladu wlasnego. 
Ponadto zmieni si~ liczba paragraf6w , gdyz paragraf 1 po konsultacji z 
organem nadzoru prawnego zostanie wykreslony. 

http:solectwo.Po
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W trakcie dyskusji nad projektem uchwaly Komisja jednoglosnie popada 
propozYCJe : 
- Pana Kokoszki 0 zwi~kszenie wkladu wlasnego do 30% wartosci zadania 
- Burmistrza Toszka, aby weryfikacja wnioskow odbywala si~ w zaleznosci od 

wysokosci wkladu wlasnego 
Pan Bartnicki zaproponowal takZe , aby wprowadzono zapis dotyczetcy 
promowania gminy / np. poprzez umieszczenie na zrealizowanej inicjatywie 
lokalnej loga gminy itp. / 
W obradach Komisji nast'l})ila 10 min przerwa. 
Po przerwie : 
Z-ca Burmistrza Pani Maria Nowak Kowalska poinformowala, ze na obrady 
Sesji Burmistrz Toszka wniesie projekt uchwaly dot. zmian Planu Odnowy 
Miejscowosci Toszek. 
Projekt b~dzie przygotowany w zwietzku z koniecznosciet uzupelnienia wniosku 
o srodki pomocowe na realizacj~ zadania "Dolina sportu i rekreacji dla dzieci i 
mlodziezy w Toszku" 
Potrzeba podj~cia przedmiotowej uchwaly wynika z koniecznosci dokonania 
aktualizacji Planu Odnowy w zwietzku z wprowadzeniem przez Ministerstwo 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi zmian do wytycznych w sprawie przyznania pomocy 
finansowej w ramach dzialania "Odnowa i rozwoj wsi" obj~tego Programem 
Rozwoju Obszarow Wiejskich na lata 2007 - 2013 Nalezy uzupelnic Plan 0 

charakterystyk~ obszaru 0 szczegolnym znaczeniu dla zaspokojenia potrzeb 
mieszkaiicow ,zaktualizowac dane dotyczetce planowanych zadafl oraz daty. 
Pani Kowalska poinformowala , ze wyszczegolniono nast~pujetce miejsca 0 

szczegolnym znaczeniu dla Toszka : 
Zamek , Park na wzgorzu zamkowym , boisko sportowe z zapleczem , park 
miejski wraz z terenem rekreacyjnym , Rynek , Osiedle Morcinka , Grzyb 
drewniana altana . 
W wyniku dyskusji Burmistrz Toszka zaproponowal , aby do miejsc 0 

szczegolnym znaczeniu dla Toszka dopisac : Plac Targowy. 
Natomiast radny KrzysztofBartnicki zaproponowal uj~cie : Szpitala 
Psychiatrycznego oraz Mogily NKWD. 

Ad.3 
Przewodniczetcy Komisji odczytal pismo Towarzystwa Spoleczno -
Kulturalnego Niemcow Wojewodztwa Sletskiego ,Kolo Toszek z prosba 0 

dofinansowanie w wysokosci 1.200 zl / 40% kosztow zadania / projektu "Rajd 
szlakiem Kosciolow Ziemi Toszeckiej" 
Skarbnik Gminy poinformowala, ze na ten moment trudno znalezc w budzecie 
nawet tak niewielket kwot~ - jedyna mozliwosc to skorzystanie ze srodkow , 
ktore Rada zabezpieczyla na doposaZenie swietlic wiejskich. 
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Sekretarz Gminy poinformowala, iz radni powinni podj'le decyzj~ : czy wzorem 
lat poprzednich przyznae dotacj~ dla 
Centrum Kultury , kt6re b~dzie wsp6lorganizatorem w/w projektu : czy 
dofinansowanie przyznae bezposrednio 
Towarzystwu . 
Czlonkowie Komisji oswiaty jednoglosnie / 8:0:0 / opowiedzieli si~ za 
przyznaniem dofinansowania w wysokosci 1.200 zl na realizacj~ projektu 
"Rajd szlakiem koscio16w Ziemi Toszeckiej " Towarzystwu Spoleczno -
Kulturalnemu Niemc6w Wojew6dztwa Sl'lskiego - Kolo Toszek. 

Z-ca Burmistrza Pani Maria Nowak Kowalska zwr6cila si~ do radnych 0 

okreslenie sposobu zmiany nazwy ulicy w Paczynie . Do tej pory ulica nosi 
nazw~ "Zaplocie - Poludnie" , obecnie mieszkancy chc'l zmieni6 nazw~ na ul . 
"Klasztorna" .Czy zmiana rna bye poddana konsultacjom w intemecie ? Czy 
konsultacje maj'l bye przeprowadzone tylko z mieszkancami? 
W podsumowaniu dyskusji radni zaproponowali przeprowadzenie konsultacji z 
mieszkancami. 

Czlonkowie Komisji zapoznali si~ z pismem Dyrektora Centrum Kultury w 
sprawie przyznania dodatkowej dotacji w wysokosci 10.000 zl na zakup 
wyposazenia dla swietlic wiejskich oraz na wyjazdy sekcji zainteresowan na 
przegl'ldy. 
Obecna na posiedzeniu Komisji Dyrektor CK udzielila wyjasnien i odpowiedzi 
na pytania radnych dotycz'lcych w/w pisma. 
W zwi'lzku z tym ,ze prosba Dyrektora CK wzbudzila mn6stwo emocji - Pani 
Karweta zgodnie z sugestiami radnych odstqpila od rozpatrzenia pisma . 

Ad.4 
Dyrektor Centrum Kultury "Zamek w Toszku" przedstawila funkcjonowania 
oraz dzialalnose jednostki / zawarta w materiale , kt6ry stanowi zal'lcznik do 
protokolu /. 
Pani Karweta udzielala r6wniez odpowiedzi na pytania radnych dotycz'lce : 
- swietlic wiejskich - dzialalnose oraz wyposaZenie 
- wyposazenia sekcji dzialaj'lcych przy CK 
- wykonania remontu dachu budynku bramnnego / brak siatek 

zabezpieczaj'lcych rynny przed zanieczyszczeniami / 
- udzialu konserwatora zabytk6w w realizowanych remontach obiektu 
- wsp61pracy z Rad'l Miejska oraz solectwami 
- dzialalnosci bibliotek / w szczegolnosci filii i punktow bibliotecznych / 
- organizowanych i inicjowanych przez CK imprez 
- zysku z prowadzonej dzialalnosci gospodarczej / radny Kuc zaproponowal 

rozwazenie mozliwosci przekazania prowadzenia dzialalnosci gospodarczej / 
oraz zysku z organizowanych imprez 
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Po wyczerpaniu dyskusji Pani Karweta poinformowala , ze Burmistrz Toszka na 
obrady Sesji wniesie projekt uchwaly dotycz'lcy zmiany w Lokalnym Programie 
Rewitalizacji Gminy Toszek. 
W zwi'lzku z tym , ze istnieje mozliwosc ponownego udzialu projektu 
"Rewitalizacja gotyckiej wiezy zamkowej wraz z otoczeniem z przeznaczeniem 
na Centrum Ekspozycji Historycznych Zamek w Toszku" 

w konkursie na pozyskanie srodk6w finansowych - zachodzi koniecznosc 
wprowadzenia zmian do Programu Rewitalizacji . 

Po wyczerpaniu porz'ldku obrad Przewodnicz'lcy Komisji Pan Adam Konieczny 
podzi~kowal ze branym i zakonczyl posiedzenie 0 godz. 19.3 0 

Przewodnicz'lcy Komisji 
~1!~ 

echa Adam KonieCzny 


